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bu, były wyrazem hołdu i szacunku 
dla człowieka, który przeszedł przez 
życie ciężką codzienną pracą bez wy
poczynku. Kwiaty i wieńce, które po
kryły mog łę Zmarłego, były dowodem 
uczuć ludzkich, a jednocześnie wyra
zem głębokiego żalu i smutku, który 
po sobie pozostawił.

Cześć Jego pamięci.

2. Adw. Tadeusz B i 1 e w s k i —
wspomnienie pośmiertne. W dniu 24 
marca 1976 r. zmarł po krótkiej, ale 
ciężkiej chorobie adwokat Tadeusz Bi- 
lewski, członek Zespołu Adwokackiego 
Nr 1 w Rzeszowie i współzałożyciel 
tego Zespołu, długoletni jego kierownik, 
wychowawca wielu pokoleń adwokatów, 
człowiek szlachetny i zasłużony dla 
adwokatury rzeszowskiej.

Adwokat Bilewski był seniorem 
adwokatury rzeszowskiej. Należał do 
popularnych postaci miasta Rzeszowa, 
z którym był związany przeszło 30 lat.

Urodził się 16 kwietnia 1897 r. w Sa
noku, gdzie po ukończeniu szkoły śred
niej, a następnie studiów prawniczych 
podjął aplikację sądową i notarialną, 
by następnie przejść do pracy w są
downictwie na stanowisku sędziego, 
którego funkcje kolejno wykonywał 
na terenie Przemyśla i Rzeszowa.

Do adwokatury przeszedł w okresie 
wojennym i wykonywał zawód adwo
kacki do końca 1969 roku. Na stano
wisku kierownika Zespołu dał się po
znać jako doskonały organizator, bar
dzo sumienny i wnikliwy.

Należał do starej kadry adwokatów 
rzeszowskich, a szacunek oraz ogólne 
uznanie dla jego szerokiej i wszech
stronnej wiedzy prawniczej zjednały 
mu wielu przyjaciół. Był człowiekiem 
skromnym i wielkiego serca, a kwiaty 
i wieńce, które w dniu pogrzebu po
kryły mogiłę, były wyrazem hołdu dla 
człowieka, który był zawsze czuły na 
ludzką krzywdę, a jednocześnie był

rzeczywistym rzecznikiem wymiaru 
sprawiedliwości.

Cześć Jego pamięci.

3. E g z a m i n  a d w o k a c k i  w 
I zb i e .  W dniach 5 i 6 marca 1976 r. 
odbył się pisemny egzamin adwoka
cki dla dwóch aplikantów naszej Izby, 
a w dniu 20 marca 1976 r. — egzamin 
ustny przed Komisją Egzaminacyjną, 
której przewodniczył dziekan Rady 
adw. Stanisław Rogoż. Obaj aplikanci 
złożyli egzamin z wynikiem pozytyw
nym, przy czym apl. adw. Marek Boj- 
decki złożył egzamin z wynikiem bar
dzo dobrym.

Obaj egzaminowani zostali wp sani 
na listę adwokatów w Przemyślu, gdzie 
zasilą szeregi adwokatury przemyskiej.

4. O k r e s o w a  n a r a d a  k i e 
r o w n i k ó w  z e s p o ł ó w.  W dniu 
26 czerwca br. odbyła się pod prze
wodnictwem wicedziekana Rady 
adw. Wiesława Grzegorczyka okreso
wa narada b. kierowników zespołów 
naszej Izby.

Zebranych kierowników zespołów, 
wizytatorów, opiekunów zespołów i 
członków Rady powitał wicedziekan 
Grzegorczyk podkreślając, że narada 
jest pierwszą naradą po wyborach no
wej Rady Adwokackiej. Wicedziekan 
podziękował zebranym za zaufanie i 
poparcie dla działalności Rady poprzed
niej kadencji, jak również w wyborach 
do nowych organów adwokatury i za
pewnił zebranych, że członkowie Rady 
pracę w organach samorządowych 
uważają za zaszczytny, ale zarazem i 
trudny obowiązek, który wypełnią w 
sposób należyty dla dobra adwokatury 
rzeszowskiej. Wicedziekan Rady przed
stawił następnie zebranym skład nowo 
wybranych organów Izby rzeszowskiej, 
skład powołanych komisji, zespołu wi
zytatorów i zastępców rzecznika oraz 
zapoznał zebranych z przebiegiem do
tychczasowych prac nowo wybranej 
Rady.

Kolejnym punktem zebrania była
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ocena aktualnej sytuacji ekonomicznej 
w Izbie, a w szczególności notowany 
poważny spadek spraw, przy czym nie
znaczny tylko wzrost liczby spraw no
tuje się w miastach wojewódzkich, 
w których ostatnio kreowano nowe 
sądy wojewódzkie, mianowicie w Prze
myślu, Krośnie i Tarnobrzegu. W tej 
sytuacji wyłania się konieczność pra
widłowego rozmieszczenia adwokatów 
w terenie, jak również szczególnego 
znaczenia nabiera dyscyplina wew- 
nątrzzespołowa, wzajemny stosunek 
adwokatów do siebie, a przede wszy
stkim do klienta.

Wicedziekan omówił też przebieg wi
zytacji w zakresie kontroli jakości 
pracy zawodowej adwokatów, przy 
czym podkreślił, że ta forma wizytacji 
prowadzona ostatnio przez wizytato
rów Izby pozwala na poprawienie sty
lu prrcy niektórych kolegów, jak rów
nież ujednolicenie pewnych form i za
kresu działania zawodowego członków 
palestry rzeszowsk ej.

Następnie zabrał głos sekretarz Rady 
adw. M. Cincio, który poruszył za
gadnienia dotyczące spraw osobowych 
oraz omówił również sprawy finansowe 
pod nieobecność skarbnika Rady. Po
ruszono też problemy inwestycji w 
Izbie, jak również podkreślono konie
czność sprecyzowania przez niektóre 
zespoły, a w szczególności przez Zespo
ły w Sandomierzu, Staszowie i Janowie 
Lubelskim, potrzeb swoich w zakresie 
niezbędnych remontów, wyposażenia 
i urządzenia lokali zespołów.

Y7 dyskusji zabrali głos kierownicy 
zespołów, którzy m.in. wypowiedzieli 
się w sprawie zorganizowania jubileu
szu XXV-lecia Izby, jak również po
ruszyli sytuację ekonomiczną zespołów.

Ze szczególną uwagą wysłuchano wy
powiedzi kierowników zespołów: w 
Staszowie — adw. Skorupskiego, w Ja
nowie Lubelskim — adw. Strużaka, 
w Sandomierzu — adw. Rajkowskiego. 
Przedstawiciele tych nowo przyłączo
nych do naszej Izby zespołów przed

stawili ich potrzeby w zakresie finan
sowej pomocy dla nich.

Wypowiedzi niemal wszystkich dy
skutantów wyrażały niepokój w związ
ku z brakiem jakichkolwiek sygnałów 
ze strony Ministerstwa Sprawiedliwości 
co do znowelizowani ustawy o ko
sztach i opłatach sądowych w spra
wach karnych, które praktycznie w 
znacznym stopniu powodują, że spra
wy karne kończą się w zasadzie w I 
instancji, jakkolwiek szereg wyroków 
wymagałoby uchylenia lub zmiany — 
tak co do winy, jak i co do kary — 
a klienci ze względu na wysokie, 
podwójne opłaty boją się wręcz wno
szenia rewizji.

Szereg dyskutantów podkreślało też 
fakt dużej liczby spraw z urzędu. 
W szczególności w ośrodkach sądów 
wojewódzkich daje się zauważyć zja
wisko zwalniania stron od opłat są
dowych w sprawach cywilnych.

Atmosfera narady była sprawdzia
nem zaufania, którym darzą członko
wie Izby nową Radę Adwokacką i po
zostałe organy adwokatury rzeszow
skiej, a szczera wymiana poglądów 
pozwoliła stwierdzić, że wypowedzi 
poszczególnych dyskutantów były rze
czowe.

Zamykając naradę wicedziekan 
adw. Grzegorczyk podziękował zebra
nym za aktywny udział w naradzie 
i podkreślił, że wszystkie wysunięte 
postulaty, jak również wnioski o udzie
lenie dotacji na poprawę sytuacji lo
kalowej zespołów będą przez Radę 
dokładnie zbadane.

5. Z p r a c  Rady.  W dniu 25 
czerwca br. odbyła swe pierwsze po
siedzenie nowa Rada Adwokacka po 
dokonanych w dniu 12 czerwca 1976 r. 
wyborach do organów adwokatury.

Rada powołała wszystkie komisje, 
ustaliła listę wizytatorów, którą przed
stawi do zaakceptowania przez NRA, 
listę opiekunów poszczególnych zespo
łów oraz listę zastępców rzeczn ka 
dyscyplinarnego, jak również dokona-
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ła podziału czynności dla poszczegól
nych członków Rady, kierowników re
feratów itp. Ustalono, że Prezydium 
Rady urzędować będzie w każdą so
botę i w tym też dniu członkowie 
Rady będą przyjmować interesantów, 
udzielać wyjaśnień i odpowiedzi oraz 
udzielać niezbędnej pomocy wszyst
kim, którzy osobiście zgłaszać będą się 
w biurze Rady.

Rada omówiła również szczegółowo 
program uroczystości jubileuszowych 
związanych z obchodami XXV-lecia 
Izby rzeszowskiej, omówiono szereg 
spraw osobowych oraz załatwiono 
sprawy personalne w zakresie wpisów 
niektórych osób na listę adwokatów 
naszej Izby, a ponadto omówiono 
sprawę przyjmowania aplikantów ad
wokackich na 5 wolnych miejsc, któ
rymi dysponuje Rada Adwokacka. 
Uchwalono też plan pracy Rady na 
II półrocze 1976 r. Według założeń 
tego planu najbliższe miesiące poświę
cone będą przygotowaniom do uroczy
stych obchodów XXV-lecia Izby, a je
sieni ą bieżącego roku przeprowadzo
na zostanie akcja wyborcza kierowni
ków zespołów adwokackich Izby rze
szowskiej, albowiem kadencja dotych

czasowych kierowników zespołów koń
czy się w bieżącym roku.

Omówiono kompleksowo sprawy in
westycyjne Izby, sprawy dotyczące 
akcji socjalnej, a przede wszystkim 
sprawy emerytów i kolegów adwoka
tów, którzy ze względu na ogranicze
nia w zakresie wieku adwokatów 
zmuszeni byli przejść na emeryturę. 
W szczególności rozważano zagadnie
nie niesienia pomocy materialnej ad
wokatom emerytom i rencistom.

Miłym akcentem pierwszego posie
dzenia Rady była informacja adw. 
Emila Górnickiego, że Rada Państwa 
przyznała mu K r z y ż  K a w a l e r 
s k i  O r d e r u  O d r o d z e n i a  
P o l s k i  za pracę w Zrzeszeniu 
Prawników Polskich. Odznaczenie to 
zostało przyznane adw. E. Górnickie
mu na wniosek Zarządu Głównego 
ZPP. W związku z tym Rada złożyła 
kol. Górnickiemu serdeczne gratulacje.

Jednym z ważniejszych problemów, 
które Rada musi rozwązać w naj
bliższym czasie, to sprawa sprzedaży 
budynku socjalnego w Lesku, który 
ze względu na deficytowe wyniki bę
dzie musiał ulec zbyciu.

adw. Mieczysław Cincio

I z b a  s z c z e c i ń s k a

Rada Adwokacka na posiedzeniu w 
dniu 16 czerwca br. powołała 3 ko
misje: doskonalenia zawodowego,
socjalno-bytową i pracy społecznej.

W skład Komisji doskonalenia za
wodowego powołano adwokatów: Luc
jana Boczkowskego, Tadeusza Hof
fmanna, Romana Łyczywka, Zenona 
Matlaka, Jerzego Sadzyńskiego, Zeno
na Weinerta i Alfreda Włocha. Prze
wodniczącym komisji jest prezes WKD 
adw. Tadeusz Burakowski.

Do Komisji socjalno-bytowej powo
łano kol.: adw. Ryszarda Dońca, apl. 
adw. Barbarę Jarmołowicz i adw. Ma
riana Kurzyka. Przewodniczącym Ko
misji jest rzecznik dyscyplinarny Rady 
adw. Lech Koszewski.

W skład Komsji pracy społecznej 
weszli: adw. Marian Manyś, apl. adw. 
Andrzej Marecki, adw. Justyna Tki- 
czyk-Galantowa i adw. Ludwik Wo- 
lender. Przewodniczącą komisji jest 
sekretarz Rady adw. Stefania Wtorkie- 
wicz.

Rada powołała również komitet re
dakcyjny „Biuletynu Informacyjnego 
Izby Szczecińskiej” w składzie: adw. 
Michał Domagała, adw. Grażyna Łu- 
cewicz, adw. dr Roman Łyczywek, 
apl. adw. Jerzy Piosicki i adw. Jerzy 
Zaniemojski, powierzając przewodni
ctwo Komitetu wicedziekanowi adw. 
Jerzemu Zaniemojskiemu.

adw. J. Z.


